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Datum: 2024-03- 11 

 

   

Tid: Kl. 19:00- 21:20 

Tekniskt avbrott:  

19:30-19:45 
  

Plats: Digitalt Zoom, 19:00-19:30 

Digitalt Teams, 19:45-21:20 

 
 Ange ev. § nedan 

Ordförande: Jeanette Forssman 
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Anmält förhinder: Ann Essner 
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Från kansliet: Britta Agardh 

Christine Ohlson 
  Ange ev. § 
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Övriga deltagare: 

 

   

  

 
 

 

Justerare: Yvonne Brink  

Vid protokollet: Britta Agardh 
 

 

 



1. SAMMANTRÄDETS ÖPPNANDE  
Jeanette Forssman hälsade de närvarande välkomna och förklarade sammanträdet öppnat.  

2. VAL AV JUSTERARE 
Yvonne Brink valdes att jämte mötesordföranden justera dagens protokoll. 

3. FASTSTÄLLANDE AV DAGORDNING 
Utskottet beslutade att godkänna förslaget på dagordning, efter följande ändring: 
11 a. Cert championat utan merit EDS2026 + a) Undantag-Championat-EDS:  Ersätts med: 

Cert championat/ EDS/SV2026 

4. FÖREGÅENDE PROTOKOLL 
Ersätts med: Minnesanteckning nr. 2 2024 

5. AKTUELLA DISPENSER 

a) Dispensansökan för hund till avel 
Förelåg uppdaterad dispensansökan till Svenska Kennelklubben (SKK) gällande hund till avel som 
saknar MH. Protokollsutdrag från SKK/AK nr 1–2024 bör tas i beaktning när yttrande lämnas igen, 
gärna med en utförligare beskrivning till varför SBK inte förordar en dispens. Yttrandet behöver vara 
SKK tillhanda senast 14 mars.  
Utskottet beslutade att John ska skriva nytt förslag på förtydligande. 

 

b) Dispensansökan avel 

En ny dispensansökan har inkommit med samma underlag som tidigare.  

Utskottet beslutade att uppdra till Viktoria att skriva ett mera utförligt svar på anledningen till 
avslag på ansökan.  

 

6.MINNESANTECKNINGAR UTSKOTTSGRUPPERNA 

Förelåg: Planeringdagen, minnesanteckningar, 2024-02-17 

UGE_Minnesanteckningar_2024-02-19 
 

7.EKONOMI  

Utskott för avel och hälsa 2023 

a) Utskottet har enligt begäran lämnat in underlag för 2024–2027 till ekonomiavdelningen. 
AoH har god ekonomi, och har historiskt inte gjort av med planerad budget. Budgeten är dubbelt så 

stor som förra årets utfall, 700 000 kr. Samtliga UG:n behöver gå igenom verksamheten och ange 
prioritet för att kunna hålla budgeten. Fysiska möten bör undvikas pga. höga kostnader. 
Diskuterades värdet av att ha en fysisk RASRUS konferens i år då den senaste var digital. 

 
b) Avel & hälsa 202401–202402 (utfallsrapport_20240307) 

Ekonomiavdelningen har skickat en utfallsrapport, men inget har bokförts, vilket ger 

svåröverskådlig information. Utskottet noterade att alla kostnaderna ännu inte är bokförda. 
 

 

 



c) Underlag Avel och Hälsa 2024–2027 

 
UGE:s prioriteringar: 

Brusch-up för exteriörbeskrivare under 2024. 

Vidareutbilda beskrivare på andra raser flyttas fram till 2025. 
Ny beskrivarutbildning får avvakta då prioriteringen är på befintliga beskrivare. 
När exteriörprotokollen är färdiga planeras en digital utbildning för exteriördomare.  
 

UGM:s prioriteringar: 

Återkommer efter mötet på onsdag 2024-03-13. 
MT konferenser bokade är under hösten. 
 

UGA:s prioriteringar:  
Lathundsutbildningen, där det behövs två dagar fysiskt, och två dagar digitalt, för 
rasklubbsrepresentanter. 
 

 

8.BESLUTS- OCH UPPFÖLJNINGSÄRENDEN  

a) Skrivelse sänkt åldersgräns för exteriörbeskrivning. 

Då förslaget på skrivelsen angående sänkt åldersgräns för deltagande i  
exteriörbeskrivning inte har kommit kansliet tillhanda beslutade utskottet att:  

UGE snarast skickar in underlaget igen. 

Beslutades att bordlägga frågan till nästa möte. 

Zoom mötet bröts 19:30 och återupptogs 19:45 via Teams pga. tekniskt fel. 

b) Förfrågan inkorsningsprojekt  

Förelåg förfrågan från uppfödare om genomförande av inkorsningsprojekt på numerärt liten 

ras. Motivering till förfrågan angavs vara önskemål om minskad inavelsgrad genom en större 
variation i kombinationsurvalet. Effekten skulle kunna bli större och mer välmående 

valpkullar samt minskad risk för EP.  
Utskottet har tagit beslut om att inte tillstyrka förslaget och uppdras till kansliet att skicka 

in förtydligande. Ärendet anses därmed färdigbehandlat. 

c) Beslut fortsatt aktiv auktorisation Mentaltest domare. 

UGM rekommenderade utskottet: 
Gällande domare som inte var närvarande på någon av de obligatoriska 
mentaldomarkonferenserna under hösten 2023 lämnade UGM en rekommendation att dessa 
får behålla sin auktorisation under förutsättning att de deltar på någon av MT-

domarkonferenserna under 2024. Utskottet för avel och hälsa lämnade in ett beslutsunderlag 

till Förbundsstyrelsens möte 2023-03-03. Förbundsstyrelsen gav bifall till förslaget och 
påpekade att berörda domare ska förutom att medverka på någon av MT-
domarkonferenserna under 2024 även följa gällande regelverk om att döma minst 8 hundar 

under ett kalenderår för att bibehålla en aktiv auktorisation. Beslutet blev omedelbart 

justerat.  

Avel och hälsa beslutade enligt UGM:s förslag och ärendet förklarades omedelbart justerat. 

 



Förelåg ärende gällande en MT domare som fått en vilande auktorisation några månader 

efter besked om en auktorisation. Efter att UGM gått igenom ärendet och i brist på 
beslutsunderlag föreslår de att Avel och hälsa aktiverar MT-domarauktorisation för berörd 

domare och att kansliet meddelar beslut. 

Utskottet beslutade att ärendet behöver behandlas ytterligare varför det bordlades till 

nästa möte.  

 

d) Komplettering yttrande avseende dispensansökan om insemination 
     med hund som saknar mentalbeskrivning. 
Ägaren vill ha ett utförligare svar på varför ansökan avslogs.  
Uppdrogs till John och Yvonne att skriva ett förtydligande till ägaren och SKK avseende 

anledning till avslag av dispensansökanden. För att bereda ärendet till kommande SKK möte 

den 22 mars behöver dem yttrandet senast 14 mars. 

 
e) Regelrevidering MH och MT 
UGM föreslår att tillsätta en ”Regelrevideringsgrupp” inför regelrevideringen 2026.  
Uppdrogs till UGM att komma med förslag på personer till nästa möte.  

 

f) Prioriteringsordning MH & Allmänna anvisningar MH 
Rasklubbarna har fått möjlighet att kontrollera dokumentet ”Prioriteringsordning Allmänna 

anvisningar mentalbeskrivning hund” 

Dokumentet ska skickas ut ytterligare en gång till rasklubbarna innan beslut fattas och svar 

ska inkomma senast 2024-03-31. 
 

9.KONFERENSER OCH UTBILDNINGAR 

a) RAS/RUS 2024-01-21 – digitalt  

Genomfördes med gott resultat.  
Utskottet planerar för kommande fysisk RAS/RUS konferens som planeras att genomföras 

under hösten. 

b) Friskvårdskonferens 2024-04-21 

Kort presentation av kommande konferens hade skickats in av Ann Essner och presenterades 

av Jeanette Forssman. Konferensen finns upplagd på hemsidan som ”kommande event”.  
 

Inbjudan till informationsträffar med SKK Föreläsningar. 

Dessa har gått ut med datum och teman till utskottet och utskottsgrupperna att anmäla sig 

till. 

10) RAPPORTER 

a) Sammankallande för utskottet 

Jeanette Forsman informerade allmänt om arbetet i FS.  

b) Kansliet 

Kansliet informerade om projektledaren som sagt upp sig och till följd av detta arbetar nu 
personalen för att lösa alla akuta problem med SBK Tävling, klubbwebben och nya 



hemsidan. Detta innebär längre svarstider på mail och andra åtaganden framtill att detta är 

åtgärdat. 

c) UG avelssamordning 
John informerade om problemet med HD-gruppen hos SKK som har blivit en långdragen 

process.  

John informerade vidare om den långa processen med RAS i Svenska Rottweilerklubben. 
Arbetet har nu kommit så långt att det bara är justeringar som skall göras. 
Utskottet beslutade att kansliet ska skicka en formell skrivelse till Rottweilerklubben för att 

påskynda processen. 
 
d) Datum för kommande Lathundsutbildning: 

Följande datum kommer det är bjudas in till fysiska träffar: 31 aug och 1 september med 
tema: ”Förberedande Lathundsutbildning” och platser som föreslagits är: 

Jönköping/Örebro.  

Föreslogs Vilsta Sporthotell i Eskilstuna som ett alternativ då det är mycket bra rumspriser 
och bra utbildningslokaler 
UGA bekostar middag och lunch.  
Den 7–8 september planeras en digital Lathundsutbildning. 

UGA återkommer med planering och upplägg. 

 

e) UG exteriör 
Yvonne informerade om: 

Datum för Brusch-up är bokad till 19–20 oktober och återkommer med planering och 
upplägg. 

UGE arbetar med kraven på bruksprov för utländska hundar för att erhålla Svenskt 
Utställningschampionat.   

Beskrivningsprotokoll med ”svarta rutor”. 
Få in namn på exteriörbeskrivare från klubbarna. 
 

f) UG hälsa och friskvård 
Jeanette informerade om Anns rapport: 

Fortsätter arbetet med onlinekonferensen: SBK Hundhälsa. 
Tredje och sista artikel i Sporthundprojektet publicerades i slutet av januari.  
Det kommer att skrivas om projektet i Hundsport Special (publikation i hösten 2024) och Ann 

har blivit inbjuden av SKK att presentera projektet på en seminariedag på Arlanda i 

november. 

Catarina Kjellerstedt och Ann Essner har läst remissen på EUROPAPARLAMENTETS OCH 
RÅDETS FÖRORDNING om välbefinnande hos hundar och katter samt deras spårbarhet 
(2023/0447 (COD)). Kommentaren har skickats till Helene Öberg, som ska vidarebefordra den 

för SBK räkning till Jordbruksverket.  

g) UG mental 

Viktoria Arehult informerade om att: 

UGM har genomfört en planeringsdag 1 mars i Göteborg på Scandic Backa. 

Auktoriserade MT domare och auktoriserad MH beskrivare kommer att uppdateras på hemsidan, 

och de med vilande auktorisationer kommer att informeras. 

Fortsatt arbete med att ta fram bankontrollanter och förslag på namn kommer inom kort. 

Medverka på föreläsningen om Mentalindex den 19 mars. 



Arbetar för att ta att ta fram material till 25 mars då det är materialdag för infobrevet RASRUS. 

Återkommer ang. MT konferenserna som är bokade under hösten på fyra klubbar. 

 

11. DISKUSSIONSÄRENDEN 

a) Cert championat/EDS/SV2026 

I senaste utställningskommitténs protokoll att de tagit beslut att hundar som tar cert på antingen EDS 

eller svensk vinnare samma helg 2026 får ut championat utan arbetsmerit. Det gäller hundar med 

utländskt championat som då bara behöver ett cert för SE UCh. De motiverar det med att fler ställer 

ut osv.  

John anser att vi bör tillskriva SKK om att detta inte skall gälla på svensk vinnare samma helg utan 

enbart på EDS och kräva att det enbart gäller utlandsregistrerade hundar med utländska championat 

och inte svenska hundar med tex nordiska championat utan arbetsmeriter.  

John har varit i kontakt med SKK och mailat ett antal frågor och har fått en del svar. UGA återkommer 

med mer information och håller utskottet uppdaterat. 

b) Uppföljning-RAS-Bruksraserna-Reg-2016-2020-Final 

Utställning under 2026, 4–6 september på Älvsjömässan. Ett ypperligt tillfälle att anordna 

aktiviteter kring denna utställning (SKK). Bo Wiberg och Yvonne får i uppdrag att planera för detta 

utifrån uppföljningen från RAS/RUS förra året. 

c) Förslag på ”Planera en aktivitet”. 

Kansliet visade upplägget för Hundhälsa 2024 där mallen som handläggaren tagit fram för 

planering av aktivitet användes. Formuläret kommer att mailas ut till sammankallande. 

Fördelarna förtydligades med förslaget, b.la. för att minska belastningen på handläggarna. 

d) Hemsidan_förslag.  

Uppdatering av länkar efter nytt system, SBK Tävling. 

Förslag på ”Utskottet informerar” ny ”flik” på hemsidan lades fram, för att få ut mer information. 

Kansliet arbetar vidare med ett förslag.  

12. INKOMNA SKRIVELSER, PROTOKOLLSUTDRAG M.M 
2024-01-15 Protokollsutdrag_§6 Bordlagda ärenden h) Ansökan om hälsoprogram avseende 
rygg för tysk schäferhund 
2024-02-25 Berikning av hunden i vardagen_SKK 
2024-03-03 Skrivelse Rådalens brukshundklubb 
2024-03-04 Digital ras och specialklubbträff Agria Breed Profile 
2024-02-28 Utställning i samband med European Dog Show 2026_20240228 
2024-01-22 Protokollsutdrag_RAS_australianshepherd 

 

13. UTGÅENDE SKRIVELSER 

Inga. 

14. ÖVRIGA FRÅGOR 



Materialdag infoblad- RASRUS, 2024-03-25, påminnelse om att leverera material. 

Utskick RASRUS infoblad, 2024-04-02, och även nyhetsbreven som skickas ut till 

medlemmarna. 

Information om ”statusrapporten” som skickas från kansliet till Jeanette Forsman varje vecka 

för att skapa struktur för kommande arbetsuppgifter och även för genomförda.  

15. ÄRENDEN TILL FS 

Inga. 

16. NÄSTA SAMMANTRÄDE 
Utskottet beslutade att nästa möte är 2014-04-29 

 

17.SAMMANTRÄDETS AVSLUTANDE 
Mötesordförande tackade de närvarande och förklarade sammanträdet avslutat. 

 

Justeras: Justeras: Vid protokollet: 
 

Jeanette Forssman Yvonne Brink Britta Agardh 

Det justerade protokollet redovisar vad som avhandlats på sammanträdet. Beslut som 

fattats kan dock bli föremål för ändring av Svenska Brukshundklubben 

förbundsstyrelse (FS). 

 

 

 

 

 

 

 

 


